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Zápis ze zasedání Akademického Senátu VUT č. 3/2024 (374) 
 

Datum a čas konání: 26. března 2024 v 9:00 hodin 

Místo konání: zasedací místnost rektora, Rektorát VUT v Brně, Antonínská 1 

Přítomni: viz prezenční listina (celkem 24 senátorů) 

Omluveni: Kruljacová (FP), Liška (FSI), Zahrádka/FCH 

Stálí hosté:  Mgr. Ing. Miloslav Pašek, MBA (CESA) 

Ing. Bradáč (ÚSI) – omluven 

Hosté: rektor doc. Janíček, kvestorka Mgr. Ing. Němcová, prorektoři prof. Doupovec, 
prof. Weiter a doc. Máša 

Omluveni: prorektorky doc. Sedláková a doc. Šimberová, prorektor Houser, kancléř Gregorek 

Program jednání: 

1. Zahájení zasedání a určení skrutátora 
2. Schválení programu zasedání AS VUT 
3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 2/2024 ze dne 27. 2. 2024 
4. Informace vedení VUT 
5. Informace z Rady vysokých škol 
6. Informace studentské komory AS VUT 
7. Legislativní záležitosti 

• Nové znění Volebního řádu Akademického senátu FCH VUT upravené dle připomínek legislativní 
komise AS VUT 

8. Ekonomické záležitosti  

• Pravidla sestavení rozpočtu VUT v Brně pro kalendářní rok 2024 

• Pravidla interního fondu studentské podpory pro rok 2024 

• Další ekonomické záležitosti 
9. Pedagogické záležitosti 

• Další pedagogické záležitosti 
10. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 

• Další záležitosti tvůrčí činnosti  
11. Různé 
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1. Zahájení zasedání a určení skrutátora 

Jednání zahájil a řídil předseda AS VUT (dále předsedající) doc. Steinbauer, který úvodem přivítal členy vedení 
VUT – rektora Janíčka, prorektory Doupovce, Weitera, Mášu a kvestorku Němcovou. Dále přivítal přítomné 
členy AS VUT a stálé i ostatní hosty zasedání.  

Předsedající navrhl do funkce skrutátora z důvodu elektronického hlasování Ing. Janíka. Členové AS VUT 
hlasovali o schválení níže uvedeného usnesení.  

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  1:  
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora Ing. Janíka. 
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

2. Schválení programu zasedání AS VUT 

Předsedající podal návrh na schválení programu dnešního zasedání AS VUT, vzhledem k tomu, že návrh na 
změnu / doplnění programu nebyly vzneseny, hlasovali členové AS VUT o schválení níže uvedeného usnesení. 

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  2:  
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

3. Schválení Zápisu ze zasedání AS VUT č. 2/2024 ze dne 27. 2. 2024 

Zápis z jednání AS VUT č. 2/2024 ze dne 27. 2. 2024 byl zaslán členům AS VUT e-mailem dne 14. 3. 2024 
(uložen na Sharepointu). Zápis zkorigoval předem předseda AS doc. Steinbauer, text poté doplnila 
Ing. arch. Galeová (viz e-mail ze dne 20. 3. 2024, v zápise modře vyznačený text), členové AS VUT žádné další 
doplnění ani připomínky nezaslali. Tajemnice AS J. Cardová sdělila, že včera opravila v zápise na str. 12 chybné 
datum odkazující na přijetí usnesení UAS 7 týkající se schválení termínu konání výjezdního zasedání, kde bylo 
chybně uvedeno datum 5. 12. 2024, správné datum je UAS 7 ze dne 30. 1. 2024).  

Předsedající na dnešním zasedání vznesl dotaz, zda mají členové AS k výše uvedenému zápisu nějaké 
připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže 
uvedeného usnesení.  

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  3:  
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 2/2024 ze dne 27. 2. 2024 – verzi ze dne 
25. 3. 2024. 
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

4. Informace vedení VUT 

Rektor Janíček 

• Rektor informoval v souvislosti se zrušením původního termínu konání návštěvy ministryně pro vědu, 
výzkum a inovace Heleny Langšádlové, která se měla konat 12. 3. 2024; tato návštěva je nově 
naplánována v jiném termínu spojeném s konáním 11. Národní konference transferu na VUT dne 9. 4. 
2024.  

• Na VUT v Brně zavítala dne 11. 3. 2024 delegace Ministerstva obrany ČR pod vedením ředitelky sekce 
průmyslové spolupráce Radky Konderlové. Během setkání s vedením univerzity proběhlo představení 
obranných a bezpečnostních technologií, které jsou na VUT vyvíjeny a testovány ve spolupráci 
s armádou nebo s výhledem na využití pro potřeby obrany státu.  Děkani a ředitelé představili 
jednotlivé prezentace technologických fakult a VŠ ústavů VUT s tematickým zaměřením na možnou 



  

 

3 / 12 

spolupráci s Ministerstvem obrany. 

• Magistrát města Brna na prosincovém zasedání podpořil projekt „Polovodičová kompetence Brna“ 
spolku Czech National Semiconductor Cluster (CNSC), které sdružuje odborníky, společnosti i instituce 
v oblasti českého výrobního řetězce polovodičových technologií. Mezi zakládající členy klastru patří i VUT 
v Brně, které na FEKT vychovává budoucí generaci inženýrů v této oblasti. Tento rok bude velmi důležitý 
z hlediska dalšího rozvoje polovodičových technologií, protože se v Brně otevře nové návrhové, ale 
i vzdělávací centrum pro čipy, a to ve spolupráci s taiwanskými partnery. Pro vědce a studenty z VUT tak 
představuje propojení s polovodičovým klastrem CNSC obrovskou příležitost. VUT se stalo spolutvůrcem 
budoucí podoby českého polovodičového průmyslu, a to i díky faktu, že CNSC je součástí Silicon Europe, 
Evropské klastrové aliance pro inovativní elektronické a softwarové technologie, která představuje na 
tomto poli v Evropě nejvyšší možnou platformu. 

• Stipendia VUT: Rektor upozornil na další článek v médiích napadající způsob vyplácení stipendií na FaST 
VUT. Jedná se o nepřijatelné zkreslování ze strany redakce časopisu a VUT plánuje následné právní kroky.  

• Reprezentativní multifunkční centrum VUT: Fakulty byly požádány o vyjádření ohledně témat spojených 
s prezentací univerzity. Dle sdělení členů kolegia rektora k otevření Reprezentativního multifunkčního 
centra VUT v Tržnici na Zelném trhu se většina F/S vyjádřila kladně, s výjimkou CEITEC, FAST a CESA, ÚSI 
se nevyjádřil. Rektor uvedl, že realizace tohoto projektu znamená závazek starat se o program a náplň 
činnosti takového centra a aktivní účast fakult. Současně sdělil, že náklady na úpravy a vybavení prostor 
a také na jejich provoz budou znamenat navýšení centralizovaných prostředků rozpočtu VUT. Na základě 
většinového kladného vyjádření F/S a předchozího souhlasného stanoviska rektora a členů vedení VUT 
v rámci diskuze k otevření Reprezentativního multifunkčního centra VUT naváže prorektor Houser na již 
proběhlá jednání se zástupci Radnice Brno střed. 

• Kontrola HZS na objektech VUT Kraví Hora: Proběhla požární kontrola Hasičského záchranného sboru ČR 
na objektech VUT Kraví Hora využívaných vesměs pro hospodářskou činnost. Byl ověřen stav 
dokumentace související s kolaudací a požární ochranou při provozovaných činnostech v objektech 
a hygienické podmínky VUT objektů. VUT bude prokazovat řádný stav objektů formou uskutečněných 
předchozích revizí. 

• FaVU – historická aula v areálu Údolní 53: V Seznam Zprávy vyšel článek, ve kterém byla zpochybněna 
plánovaná rekonstrukce objektu historické auly v areálu FaVU – Údolní 19, která má historickou hodnotu. 
Škola chce prostory co nejlépe využít pro budoucí potřeby FaVU a FA, plánuje zde vytvořit galerii 
s průchodem do parku uvnitř areálu. VUT už dříve upustilo od původního záměru na zbourání budovy 
i s aulou, která zůstane zachována, její vnitřek, včetně historické auly, má být přebudován. Postup byl 
samozřejmě předmětem řádného projednání s Národním památkovým ústavem a dalšími relevantními 
orgány, tomuto tématu věnovalo VUT velkou pozornost, proto je překvapivé, že NPÚ nyní mění svůj 
původní závěr.  

• Kolektivní vyjednávání: Rektor informoval o uskutečněném jednání s Koordinační odborovou radou 
Vysokoškolského odborového svazu o kolektivní smlouvě a hlavních podnětech k projednání od odborů 
s následným vyjádřením: 

o Zkrácení pracovní doby na 7,5 hod. denně (37,5 týdně): Jedná se o poměrně revoluční požadavek, 
na žádné VŠ dosud není. 

o Benefity a jejich optimalizace: Prodiskutována tematika nové povinnosti zdanění benefitů nad 
22.000,- Kč/rok vyplývající z vládního konsolidačního balíčku. Vztahuje se např. i na školku Edi-
sonku, což je v důsledku zcela protismyslné s ohledem na podpory rodičů s dětmi a genderová 
témata, na která poskytuje stát dotační prostředky. Téma bude diskutováno i prostřednictvím 
ČKR. 

o Navýšení příspěvku zaměstnavatele na stravu na 80,- Kč: VUT má nejvyšší příspěvek na stravování 
ze všech VŠ v Brně ve výši 66,- Kč, budou propočítány hodnoty možností navýšení. 

o Možnosti navýšení mzdových tarifů zaměstnanců: Bude dále projednáno, především narovnání 
nižších tarifních složek. Rektor vyzval F/S k zaujetí stanoviska k daným tématům. 

https://www.silicon-europe.eu/
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Prorektor Doupovec 

• Po projednání v AS VUT bylo vydáno Rozhodnutí rektora č. 5/2024 „Poplatek za úkony spojené s přijíma-
cím řízením pro akademický rok 2025/26“ 

• Po připomínkách F/S byl vydán Metodický list č. 1/2024 „K identifikaci a podpoře nadaných a talentova-
ných studentů na VUT“. 

• Návrh směrnice rektora „Průmyslové doktoráty na VUT“ byl zaslán do standardního připomínkového ří-
zení, připomínky vypořádá vedoucí PrO Rektorátu Mgr. Sobotka. 

• VUT zaslalo ČKR nominaci na následující členy Rady NAÚ (oba jsou navrhováni pro druhé funkční období): 
o Prof. Rikard von Unge, Ph.D. (Masarykova univerzita), garance oblasti vzdělávání: Fyzika; Mate-

matika; Těžba a zpracování nerostných surovin; Vědy o zemi. 
o Prof. Ing. Petr Noskievič, CSc. (VŠB – Technická univerzita Ostrava), garance oblasti vzdělávání: 

Elektrotechnika; Energetika; Stavebnictví; Strojírenství, technologie a materiály; Informatika; Ky-
bernetika. 

Oba výše uvedené návrhy podala také Masarykova univerzita. 

• Dne 12. 3. 2024 proběhla RVH VUT, která schválila návrh NMSP Jaderná energetika (FEKT) a projednala 
záměry vzniku studijních programů NMSP Advanced Cybersecurity (FEKT), DSP Výzkum v umění a designu 
(FaVU) a DSP Research in Art and Design (FaVU).  

• Členové AS obdrželi prezentaci k výstupům z průzkumu doktorského studia (rozeslána po zasedání AS).  

• Rada NAÚ projednala problematiku dalšího studia studentů ve studijních programech s akreditací končící 
na základě přechodných ustanovení zákona č. 137/2016 Sb. k 31. 12. 2024 a v souvislosti s tím přijala 
následující usnesení: „Rada Národního akreditačního úřadu pro vysoké školství doporučuje, aby vysoké 
školy vycházely studujícím „dobíhajících“ studijních programů všech typů, zejména doktorských studijních 
programů, kterým končí ze zákona akreditace 31. 12. 2024, maximálně vstříc a v případě přijetí ke studiu 
do „nových“ studijních programů jim uznaly maximum dříve splněných povinností potřebných pro úspěšné 
ukončení studia v „novém“ studijním programu. V případě rozdílných požadavků mezi „dobíhajícím“ 
a „novým“ studijním programem by vysoké školy měly přistupovat při jejich stanovování přiměřeně a při-
hlížet k míře splnění studijních povinností ve „starém“ studijním programu při dodržení zásady nepodkro-
čitelnosti požadavků vyplývajících z nařízení vlády č. 274/2016 Sb., o standardech pro akreditace ve vyso-
kém školství. Pro popis mechanismů převodu mezi studijními programy a uznávání povinností lze využít 
vnitřní opatření vysoké školy“.  
VUT má k tomu Metodický list č. 2/2018 „Zápis studentů do nově akreditovaných studijních programů“.  
Vedoucí OSZ probere postup s vedoucími studijních odborů F/S, prorektor znovu připomene na jednání 
kolegia rektora.  

Prorektor Weiter 

▪ Blížíme se k finálnímu rozhodnutí k Metodice 2020+, dne 10. 4. 2024 se uskuteční na MŠMT v Praze 
poslední jednání, na kterém budou dohodnuta základní pravidla. Na VUT probíhá evaluace na fakultách, 
která je primárně přípravou tohoto hodnocení. Cílem je identifikovat výsledky, které dle metodiky budou 
následně vyžadovány, pravidla hodnocení se nebudou příliš lišit od Metodiky 2017+.  

▪ Probíhají jednání k Metodice 2017+, zvláštnosti mnoha jiných oborů, aplikovaný výzkum klíčový. 
Zúčastňujeme se průběžně na jednáních, kde sdělujeme naše názory. 

▪ Dne 9. 4. 2024 se bude konat Národní konference transferu technologií, která byla avizována v lednu t.r., 
za účasti premiéra a ministryně, součástí budou diskusní panely o reformě, která může pomoci 
výzkumným organizacím. Jedním z opatření jsou Fondy transferu technologií – oblast umělé inteligence. 
Dalším tématem diskuse budou patenty. Letošní 11. ročník Národní konference transferu, která bude 
zaměřena na připravovanou reformu systému transferu znalostí v České republice, hostí VUT v Brně. 
Putovní konference, která je pořádaná pod záštitou spolku Transfera.cz, se uskuteční na Rektorátě VUT 
ve dnech 9. a 10. 4. 2024. Zájemci v rámci akce navštíví vybraná univerzitní pracoviště, kde jim budou 
představeny zajímavé transferové projekty. 

▪ Prorektor pozval ke krátkým informačním seminářům na téma „Otevřená věda“ – jde o záležitost, kterou 

https://www.vut.cz/nkt
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vyžadují uživatelé, která řeší, jakým způsobem pracují s výzkumnými daty – jedná se cca o 12 dílčích 
seminářů. Cílem je otevřít a diskutovat jednotlivá témata, která bude možné nalézt v otevřené sekci na 
webu VUT.  

Prorektor Máša 

▪ Institut celoživotního vzdělávání: Dokončuje se seznámení s činnostmi ICV, formuluje se vize rozvoje ve 
spolupráci s prorektorkou Sedlákovou, následně bude AS VUT podána informace, jakým směrem se bude 
ICV dále ubírat.  

▪ Reforma doktorského studia: V rámci probíhajícího projektu PPROVŠ zaměřeného na implementaci 
reformy doktorského studia byly založeny pracovní skupiny pro kvalitu, legislativu a podporu doktorského 
studia. Jde o dvouletý projekt, v jehož rámci bude probíhat diskuse s F/S o optimálním nastavení 
podmínek doktorského studia. AS VUT bude průběžně informován.  

Kvestorka Němcová  

▪ Probíhají školení zaměřená na ochranu měkkých cílů a pravidelná setkání s krizovým štábem. Jsou 
projednávány připomínky / náměty, jejichž součástí je nastavení krizové situace (bezpečnostní karty). 
Nejdříve budou proškoleni bezpečnostní manažeři VUT, kteří budou proškolovat další zaměstnance.  

▪ Probíhají jednání s Koordinační odborovou radou VUT ohledně uzavření Kolektivní smlouvy na rok 2024.   

5. Informace z Rady vysokých škol 

Informace ze zasedání Předsednictva RVŠ ze dne 21. 3. 2024 

Člen Předsednictva RVŠ (dále P RVŠ) RNDr. Popela sdělil, že se nemohl zúčastnit posledního zasedání P RVŠ 
konaném dne 21. 3. 2024 z důvodu nemoci a předal slovo Ing. arch. Galeové, která se tohoto jednání 
zúčastnila. Program jednání P RVŠ: 1. Zahájení; 2. Zprávy z Užšího předsednictva Rady vysokých škol (prof. 
Mgr. Tomáš Kašparovský, Ph.D.); 3. Zprávy ze Studentské komory Rady vysokých škol (Ing. Michal Farník); 
4. Vystoupení hostů; 5. Zpráva o hospodaření Agentury za rok 2023 (Ing. Michaela Schwarzová, MBA); 6. Plán 
rozpočtu Rady vysokých škol na rok 2024 (Ing. Michaela Schwarzová, MBA); 7. Nominace členů do Rady 
Národního akreditačního úřadu; 8. Různé.  

Ing. arch. Galeová seznámila s podrobnostmi výše uvedeného programu. V rámci bodu 4. Vystoupení hostů 
sdělili hosté své informace a následně odpovídali na dotazy členů P RVŠ: 

- Prof. PaedDr. Radka Wildová, CSc., vrchní ředitelka sekce vysokého školství, vědy a výzkumu, 
informovala o novele vysokoškolského zákona, výzvě Green Deal a rozpočtu na rok 2025.  

- PhDr. Mgr. Václav Velčovský, Ph.D., vrchní ředitel sekce mezinárodních vztahů, EU a ESIF, prezentoval 
zejména aktuální informace týkající se OP JAK.  

- Ing. Radim Ryška, Ph.D., ředitel Centra pro studium vysokého školství, vyzval RVŠ ke spolupráci 
s CSVŠ.  

- Ing. Václav Šubrta, předseda Asociace knihoven VŠ ČR, informoval přítomné o konferenci Asociace 
knihoven, kde hlavním tématem byl vliv „digitálního státu“.  

Ing. Rovenská informovala o 3. zasedání Studentské komory RVŠ konaném ve dnech 22. – 24. 3. 2024 v Lednici 
na Mendelově univerzitě a dále sdělila informace o dalších připravovaných jednáních SK RVŠ.  

• Ve dnech 22. – 24. 3. 2024 proběhlo v Lednici na Zahradnické fakultě Mendelovy univerzity výjezdní za-
sedání SK RVŠ, hlavními aktivitami byly:  
o diskuse se členy Předsednictva RVŠ T. Kašparovským a J. Skládankou o možných formách osamo-

statnění SK RVŠ a jejích případných dopadech, 
o schválení Zprávy o hospodaření SK RVŠ za rok 2023 a Rozpočtu SK RVŠ na rok 2024,  
o nominace Michala Farníka jako studentského člena Rady NAÚ.  
Další zasedání pléna SK RVS proběhne dne 18. 4. 2024 v Plzni.   
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Na zasedání naváže 19. 4. 2024 Konference akademických senátorek a senátorů, na programu jsou té-
mata zajišťování kvality, umělé inteligence, univerzitního sportu, udržitelnosti, spolupráce univerzit s re-
giony a univerzitními aliancemi. Za VUT se účastní celkem 8 studentských senátorek a senátorů. V panelu 
ke kvalitě vystoupí Ing. A. Kruljacová, jako členka RVH VUT spolu s členkou RVH MUNI a předsedou Rady 
NAÚ Robertem Plagou. Ing. K. Rovenská vystoupí v panelu k univerzitním aliancím jako zástupkyně stu-
dentů v EULIST.  

• Ve dnech 11. 4.–12. 4. 2024 vystoupí na Konferenci k hodnocení kvality vysokých škol v Telči Katarína 
Rovenská jako zástupkyně SK RVŠ.  

Ing. arch. Galeová sdělila, že pokud budou nějaké náměty, které jsou nyní v rámci přípravy činnosti 
pracovních komisí RVŠ z VŠ shromažďovány, mohou být zaslány delegátům VUT v RVŠ.  
 
Informace z jednání Předsednictva RVŠ ze dne 21. 3. 2024 jsou uvedeny zde: https://radavs.cz/RVS-60.html  

 
 
6. Informace SK AS VUT 
Místopředsedkyně SK AS VUT Ing. Rovenská z pověření předsedkyně SK AS VUT Ing. Kruljacové sdělila 
informace o hlavních aktivitách SK AS VUT:  

• Dne 7. 3. 2024 proběhlo na Rektorátě VUT jednání rektora se zástupci studentů z fakultních AS, 
studentských organizací, spolků a týmů pro tvůrčí činnost. Hlavními body jednání byly reflexe 
studentských aktivit, vizí pro nadcházející období a informace k vyplácení stipendií.  

• Na jednání navázala pravidelná schůzka SKAS se zástupci fakultních AS, studentských organizací, 
spolků a týmů pro tvůrčí činnost. Další schůzka se uskuteční dne 4. 4. 2024 od 16:00 hod. na CEITEC 
a bude spojena s prohlídkou laboratoří.  

• Bylo vydáno další číslo e-mailového newsletteru pro studentky a studenty VUT.  

• Gratulujeme k úspěchům našim studentům: 9 z 25 oceněných v Brno PhD Talent je z VUT, máme 2 
oceněné studenty v soutěži Cena WERNERA von Siemense a další 3 se umístili v TOP10 své kategorie.  

• Přípravy na Brněnský Majáles jsou v plném proudu, univerzitní zóna se připravuje, fakulty a 
studentské organizace byly vyzvány k případné spolupráci. Ve velkém majálesovém průvodu 
z Náměstí Svobody na Brněnský Majáles (11. květen) doprovodí VUT kapela Chinaski.  

 
7. Legislativní záležitosti 

Nové znění Volebního řádu Akademického senátu FCH VUT 
– upravené dle připomínek legislativní komise AS VUT 
 
Na minulém zasedání AS bylo schváleno nové znění Volebního řádu AS FCH VUT v původně předložené verzi 
ze dne 29. 1. 2024. V diskusi bylo doporučeno, aby byl návrh projednaný legislativní komisí AS FCH, který 
zaslal předseda AS FCH doc. Diviš předsedovi AS VUT doc. Steinbauerovi dne 23. 2. 2024 (tj. v pátek před 
minulým zasedání dne 23. 2. 2024), projednán Akademickým senátem FCH VUT a teprve poté znovu 
předložen AS VUT ke schválení.  

Upravený návrh ve verzi se zapracovanými připomínkami PrO Rektorátu a legislativní komise AS, projednaný 
AS Fakulty chemické dne 12. 3. 2024, zaslal doc. Diviš e-mailem dne 14. 3. 2024, spolu s podrobným 
komentářem. V návrhu byly oproti verzi schválené na minulém zasedání AS provedeny následující formální 
úpravy:  

- Článek 9, odst. 2: text upraven na "...jednoho akademického pracovníka a jednoho studenta." 
(Původní znění: „Náhradníky volební komise FCH jmenuje AS FCH, jednoho z členů akademické obce 
a jednoho studenta“. 

- Článek 30 (po úpravě nyní čl. 31): dán do souladu s Volebním řádem AS VUT.  
- Připomínka č. 3 LK AS vyřešena změnou celého názvu za zkratku AS FCH, která je definována v čl. 1.  

https://radavs.cz/RVS-60.html
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- Došlo k přečíslování článků od 13 dále, dle návrhu PrO Rektorátu, tj. čl. 13a nově označen jako čl. 14 
a dále posunuto číslování navazujících článků.  

- Provedena změna ve jméně předsedy AS VUT na konci dokumentu. 
- Všechny úpravy jsou formálního charakteru a nemění podstatu původního dokumentu. 

Aktualizovanou verzi návrhu Volebního řádu AS FCH VUT schválil AS FCH na svém řádném zasedání 
dne 12. 3. 2024.  

Na dnešním zasedání AS se uskutečnila krátká diskuse, v jejímž průběhu předsedkyně LK AS Mgr. Musilová 
konstatovala, že vzhledem k charakteru provedených úprav návrh nebyl projednán legislativní komisí AS. Po 
prostudování tohoto dokumentu Mgr. Musilová konstatovala, že návrh je možné na dnešním zasedání 
Akademickým senátem VUT schválit. 

Předsedající vznesl dotaz, zda mají členové AS k předloženému návrhu nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, 
že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení níže uvedených dvou usnesení.  

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  4 :   
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací lhůty 
k projednání návrhu nového znění Volebního řádu AS Fakulty chemické VUT.  
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
 
NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  5 :   
Akademický senát VUT schvaluje nové znění Volebního řádu AS Fakulty chemické VUT ve verzi schválené 
Akademickým senátem FCH VUT dne 12. 3. 2024. 
Hlasování: pro – 23 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 

 

 

8.  Ekonomické záležitosti  

Pravidla sestavení rozpočtu VUT v Brně pro kalendářní rok 2024 

Návrh Pravidel sestavení rozpočtu VUT v Brně pro kalendářní rok 2024 (dále „Pravidla rozpočtu 2024“) byl 
oficiálně předložen v průběhu minulého zasedání AS konaného dne 27. 2. 2024 z pověření rektora Janíčka 
kvestorkou Němcovou – rozeslán všem členům AS po skončení zasedání. Předložený dokument obsahoval 
zapracované projednané změny v rozdělení IP DKRVO po posledním jednání EK AS o pracovní verzi 
připravovaného návrhu dne 20. 2. 2024. Předložený návrh projednávala EK AS, od minulého zasedání AS VUT 
se uskutečnila dvě zasedání komise konaná ve dnech 5. 3. a 19. 3. 2024, třetí krátké zasedání se uskutečnilo 
dnes před zasedáním AS. Na zasedání EK AS dne 5. 3. byla přijata tři níže uvedená usnesení. 

Usnesení EK AS VUT č. 2 ze dne 5. 3. 2024  
Ekonomická komise AS VUT navrhuje do Pravidel rozpočtu VUT na rok 2024 (formou poznámky do článku 13) 
doplnit "Pravidla Fondu excelence jsou samostatným dokumentem projednávaným AS VUT". 
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Usnesení EK AS VUT č. 3 ze dne 5. 3. 2024  
Ekonomická komise AS VUT navrhuje do Pravidel rozpočtu VUT na rok 2024 doplnit do přechodných 
ustanovení konstatování "Případné finanční dopady založení Fondu excelence budou řešeny v Rozpočtu VUT 
na rok 2024." 
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Usnesení EK AS VUT č. 4 ze dne 5. 3. 2024  
Ekonomická komise AS VUT navrhuje do Pravidel rozpočtu VUT na rok 2024 doplnit do přechodných 
ustanovení konstatování "Případné zmírnění tvrdosti dopadů rozpočtu (viz článek 17) může být řešeno v 
Rozpočtu VUT na rok 2024." 
Hlasování: pro – 6 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 7 hlasů.  
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Na zasedání EK AS dne 19. 3. 2024 v diskusi členové komise zvažovali, zda přijmout usnesení doporučující 
předložený návrh „Pravidel rozpočtu 2024“ Akademickému senátu VUT ke schválení, ale vzhledem k tomu, 
že návrh byl zpracován pouze ve formě s projednanými úpravami v revizním režimu, usnesení EK nebylo 
schvalováno a byl dohodnut další termín jednání EK dnes před zasedáním AS, na kterém měla EK AS hlasovat 
o usnesení týkajícím se doporučení ke schválení návrhu „Pravidel rozpočtu 2024“ zpracovaného do konečné 
formy. Návrh ve verzi čistopisu zaslala předsedovi AS doc. Steinbauerovi a předsedovi EK RNDr. Popelovi 
z pověření rektora Janíčka Ing. Jarmarová v pátek 22. 3. 2024 odpoledne – dokument byl rozeslán večer všem 
členům AS. Dále zpracoval předseda AS doc. Steinbauer dokument ve verzi „Pravidel rozpočtu 2024“, v němž 
byly v revizním režimu vyznačeny změny oproti původně předloženým pravidlům a srovnání s pravidly 
loňského roku – rozeslán členům AS e-mailem v neděli 25. 3. 2024.  

Informace z dnešního jednání ekonomické komise přednesl předseda EK AS RNDr. Popela, komise přijala na 
svém dnešním zasedání níže uvedené usnesení.   

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 26. 3. 2024: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje návrh Pravidel sestavení rozpočtu VUT v Brně pro kalendářní rok 2024 
ve verzi ze dne 22. 3. 2024 po zapracování připomínek z diskuse EK AS VUT Akademickému senátu VUT ke 
schválení. 
Hlasování: pro – 18 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 1 hlas.  

Následovala diskuse členů AS VUT, v níž vystoupili zejména předseda AS doc. Steinbauer, Ing. Beneš, 
prof. Kocmanová, Ing. arch. Galeová, RNDr. Popela, v diskusi reagovali také členové vedení VUT – rektor 
Janíček a prorektor Weiter.  

Ing. Beneš, který je současně předsedou AS na FAST, se vyjádřil k propadu finančních prostředků na této 
fakultě. Konstatoval, že důvodem finančního propadu fakulty je mimo jiné i nárůst tarifních mezd a nárůst 
cen energií, a dále připomněl, že i v minulosti se některé fakulty, jako např. FA a FaVU, také dostaly do 
finančních problémů, rovněž připomněl finanční prostředky, které odsouhlasil AS v případě žádosti o jejich 
schválení pro CEITEC. Až se bude sestavovat rozpočet VUT pro r. 2024, chtěl by požádat AS o pomoc, aby byl 
finanční propad fakulty eliminován finanční výpomocí, a na závěr konstatoval, že čas od času se některé 
součásti VUT nedaří, ale jsme jedna univerzita, a není dobré nechat fakultu úplně položit.  

Rektor Janíček upřesnil čísla v rozpočtu FAST přidělená z normativních prostředků a konstatoval, že trend 
zhoršování finanční situace na FAST je dlouhodobý – od r. 2016, odkdy se očekával posun v této věci 
k vyřešení problémů. Rektor problematiku FAST řešil na své evaluační návštěvě fakulty v souvislosti 
s hodnocením plnění Strategického záměru VUT. Dále zmínil, že podobná situace je i na Fakultě 
podnikatelské, kde bude řešeno velmi podobné téma. 

Členka AS z FP prof. Kocmanová sdělila, že dříve byla na Fakultě podnikatelské členkou vedení, ve vztahu ke 
studentům fakulta obdobně jako FAST přijala názor, že nejde o kvantitu, ale spíše o kvalitu a snažila se snížit 
počet přijímaných studentů dle tehdejšího limitu stanoveného MŠMT. Vzhledem k následující změně těchto 
dispozic MŠMT utrpěla fakulta finanční ztrátu. FP se snaží publikovat v impaktovaných časopisech, které mají 
vyšší kvartily, ale tyto publikace nejsou v odborných časopisech uznávány a fakulta má v publikační oblasti 
problémy. V blízké době proběhnou na FP volby nového děkana, domnívá se, že fakulta má velký potenciál 
se z problémů brzy dostat. Dále prof. Kocmanová apelovala na všechny, aby FP a FAST podpořili, neboť do 
problémů se může dostat každá fakulta. Rektor Janíček potvrdil, že i dle jeho názoru má FP potenciál, aby 
mohla svůj finanční stav brzy zlepšit.  

RNDr. Popela sdělil, že situace je problematická i s ohledem na načasování, tj. že současnému AS brzy skončí 
funkční období. AS nereprezentují vedení a managementy fakult, ale mandát mají z akademické obce fakult. 
Že se věci budou řešit i na manažerské úrovni je dobře, na AS se ale nikdy neomezovala diskuse, když šlo 
o pomoc – historicky lze připomenout CEITEC, pak diskusní podporu k FA, kde byli pozváni členové AS na 
zasedání AS FA a opakovaně se tam vyjadřovali. Na součástech to dle názoru předsedy EK Popely nemůže 
probíhat stylem – málo jste se snažili, my Vás nyní zreorganizujeme. Jestliže se doposud nějak věci děly, 
neznamená to, že by se měl nyní objevit návrh na zcela zásadní změny, které by měly v souvislosti se 
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současnou situací rychle nastat. Ing. Beneš doplnil, že fakulta je obrovské těleso, které má uvnitř spoustu 
vazeb, a tak zásadní změny nelze udělat najednou.  

Ing. arch. Galeová se ohradila k poznámce senátora z FAST Beneše, kdy srovnával stav propadu na FAST se 
situacemi v minulosti na FA a FaVU. Nepovažuje stav na FAST za nově vzniklý problém a žádá ve vztahu k FA 
a FaVU o respektování srovnání dle oborových specifik a návaznosti na možnosti metodiky 17+. Srovnávat 
situaci na FAST s fakultami se společensko–humanitním a uměleckým zaměřením studijních programů není 
možné. Srovnávat lze v rámci stejných možností. Připomněla nutnost zhodnocení efektivity a potenciálu 
výzev viz oborové členění v jednotlivých fordech – hodnocení výzkumné a odborné činnosti a současné 
možnosti výzev OP JAK.  

Prorektor Weiter sdělil, že o problematice financování VŠ se jedná v rámci připomínkování Metodiky 17+ 
a dále informoval o probíhajících jednáních, vedoucích ke změnám, které by akceptovaly možnosti 
technických VŠ. V této souvislosti ale musíme akceptovat prozatím uznávané formy výstupů. Rektor Janíček 
dále zmínil jednání RVH VUT o studijních programech, jejichž počet je na VUT hodně vysoký – v návaznosti 
na to se zvyšují náklady s tím spojené (např. zvýšení počtu akademických pracovníků). Určitě budou hledány 
cesty pomoci výše uvedeným fakultám překlenout toto jejich složité období, ale je třeba se zamyslet, jak dále 
postupovat a hledat perspektivu. Rektor dále konstatoval, že vidí ještě i jiné součásti, které musí přemýšlet 
nad tím, co bude dále. V závěru diskuse předsedající konstatoval, že tato diskuse bude dále probíhat při 
jednáních o návrhu Rozpočtu VUT pro rok 2024, jde o příležitost zamyslet se nad restrukturalizací studijních 
programů a pedagogické zátěže. Předseda EK RNDr. Popela na závěr konstatoval, že je třeba zaměřit se na 
diskusi zejména o změnách v oblasti DKRVO.  

Po diskusi vznesl předsedající dotaz, zda mají členové AS k předloženému návrhu poslední verze „Pravidel 
rozpočtu 2024“ nějaké připomínky. Vzhledem k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno 
k hlasování o schválení níže uvedeného návrhu usnesení.  

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  6 :   
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla sestavení rozpočtu VUT v Brně pro kalendářní rok 2024 – verzi ze 
dne 22. 3. 2024, se zapracovanými připomínkami z dnešního zasedání AS VUT.  
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 3 hlasy. 

Pravidla interního fondu studentské podpory pro rok 2024 

Pravidla interního fondu studentské podpory pro rok 2024 předložil z pověření předsedkyně SK AS VUT Ing. 
Janík e-mailem dne 11. 3. 2024 – bezprostředně rozeslána všem členům AS VUT. EK AS na svém zasedání dne 
19. 3. 2024 dokument projednala s doplněním jedné drobné formální úpravy a přijala níže uvedené 
doporučující usnesení.  

Usnesení EK AS VUT č. 1 ze dne 19. 3. 2024: 
Ekonomická komise AS VUT doporučuje Pravidla interního fondu studentské podpory pro rok 2024 
Akademickému senátu VUT ke schválení, s drobnou formální úpravou.  
Hlasování: pro – 13 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů.  

Předsedající vznesl dotaz, zda mají členové AS k předloženému dokumentu nějaké připomínky. Vzhledem 
k tomu, že připomínky nebyly vzneseny, bylo přistoupeno k hlasování o schválení předloženého dokumentu.  

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  7 :   
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla interního fondu studentské podpory pro rok 2024, se zapracovanou 
připomínkou z EK AS VUT.  
Hlasování: pro – 24 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 0 hlasů. 
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Další ekonomické záležitosti 

Předseda EK RNDr. Popela zrekapituloval, že příští jednání EK se bude konat v úterý 9. 4. 2024 od 11:00 hodin 
a pak za týden nato v úterý 16. 4. 2024. Další jednání EK lze dále předpokládat v úterý 30. 4. 2024, schvalování 
rozpočtu by následně mohlo proběhnout na vloženém zasedání AS dne 7. 5. 2024 a na řádném zasedání AS 
21. 5. lze případně schválit rozpočty VŠ ústavů a dalších součástí. Předsedající sdělil, že případně vyhlásí 
mimořádné zasedání 7. 5. dle aktuálního stavu projednávání rozpočtu během zasedání AS dne 23. 4. 2024.  

9. Pedagogické záležitosti 

Další pedagogické záležitosti  

 
Předseda PK AS doc. Steinbauer sdělil, že nejsou k projednání žádné pedagogické záležitosti. 

10. Záležitosti komise pro tvůrčí činnost AS VUT 

Další záležitosti tvůrčí činnosti  

Předseda KTČ AS VUT prof. Štětina sdělil, že nejsou k projednání žádné záležitosti tvůrčí činnosti.  

11. Různé   

▪ Usnesení ke stanovení místa konání výjezdního zasedání AS VUT v Brně 
 
Předsedající úvodem zrekapituloval, že na zasedání AS konaném dne 30. 1. 2024 svým usnesením UAS 7 
Akademický senát VUT schválil termín konání výjezdního zasedání ve dnech 10. 9. – 12. 9. 2024. Na minulém 
zasedání projednával AS místo konání výjezdního zasedání, byla hlasována dvě usnesení týkající se 
rozhodnutí, ve kterém ze dvou elektronickým hlasováním členů AS vybraných hotelech – Hotel Zámek Valeč 
a hotel Premium Znojmo – by se mělo výjezdní zasedání konat. Z výsledku hlasování nelze odvodit schválení 
ani jednoho usnesení, ale podle výše počtu kladných hlasů se více členů AS vyjádřilo pro hotel Premium 
Znojmo. Doc. Steinbauer dále informoval členy AS, že s tajemnicí AS J. Cardovou navštívili hotel Premium 
Znojmo, kde jim manažerka ukázala pokoje, zasedací místnosti a restauraci. Na základě prohlídky hotelu lze 
konstatovat, že je komfortní, s příjemným stravováním. V návaznosti nato zaslaly oba uvažované hotely 
znovu na vyžádání upřesněné cenové nabídky (v maximalistické verzi pro 38 osob, výsledná cena bude podle 
skutečného počtu účastníků nižší). Obě cenové nabídky byly ve výsledné ceně téměř stejné. S těmito 
informacemi následně seznámil předseda AS doc. Steinbauer rektora Janíčka. Na základě tohoto jednání pak 
rektor Janíček vyjádřil souhlas s konáním výjezdního zasedání AS v hotelu Premium ve Znojmě.  

Doc. Steinbauer sdělil, že vzhledem k téměř nerozhodnému výsledku hlasování AS z minulého zasedání 
o místu konání výjezdního hlasování (viz usnesení UAS 13 a UAS 14 ze dne 27. 2. 2024), je třeba místo konání 
upřesnit a podal návrh na schválení níže uvedeného návrhu usnesení, o jehož schválení AS následně hlasoval.  

NÁVRH USNESENÍ  AS Č.  8 :   
Akademický senát VUT schvaluje konání výjezdního zasedání AS ve dnech 10. 9.–12. 9. 2024 v hotelu 
Premium Znojmo. 
Hlasování: pro – 21 hlasů, proti – 0 hlasů, zdržel se hlasování – 3 hlasy. 

▪ Jednání LK 

Předsedkyně LK Mgr. Musilová v souvislosti s předpokládaným předložením návrhu nového znění Statutu 
VUT, a vzhledem k závažnosti tohoto základního vnitřního předpisu VUT, podala návrh na konání legislativní 
komise AS ve dnech 9. 4. od 9:00–11:00 hod. a 16. 4. 2024 rovněž od 9:00–11 hodin. Navrhla přizvat na tato 
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jednání kancléře Mgr. Gregorka a vedoucího PrO Rektorátu Mgr. Sobotku. Rektor Janíček sdělil, že po 
skončení dnešního zasedání AS se bude konat jednání o posledních úpravách Statutu VUT, který bude 
následně předložen AS ke schválení.  
 
Vzhledem k tomu, že žádné další informace již nebyly sděleny, poděkoval předsedající doc. Steinbauer všem 
účastníkům zasedání AS za účast a ukončil zasedání.  

Příští zasedání AS VUT se bude konat v úterý dne 23. 4. 2024 v 9:00 hodin v zasedací místnosti rektora VUT 
v Brně, Rektorát, Antonínská 1. 

 
 
 
doc. Ing. Miloslav Steinbauer, Ph.D., v. r.  
předseda AS VUT v Brně 
 
 
Zapsala: Jarmila Cardová 
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Příloha zápisu: 
Usnesení přijatá na zasedání AS VUT č. 3/2024 dne 26. 3. 2024 

UAS 1  
Akademický senát VUT schvaluje jako skrutátora Ing. Janíka. 

UAS 2  
Akademický senát VUT schvaluje program dnešního zasedání AS VUT.  

UAS 3  
Akademický senát VUT schvaluje Zápis ze zasedání AS VUT č. 2/2024 ze dne 27. 2. 2024 – verzi ze dne 
25. 3. 2024. 

UAS 4  
Akademický senát VUT schvaluje dle článku 5 odst. 2 Jednacího řádu AS VUT zkrácení předkládací lhůty 
k projednání návrhu nového znění Volebního řádu AS Fakulty chemické VUT.  

UAS 5  
Akademický senát VUT schvaluje nové znění Volebního řádu AS Fakulty chemické VUT ve verzi schválené 
Akademickým senátem FCH VUT dne 12. 3. 2024. 

UAS 6  
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla sestavení rozpočtu VUT v Brně pro kalendářní rok 2024 – verzi ze 
dne 22. 3. 2024, se zapracovanými připomínkami z dnešního zasedání AS VUT.  

UAS 7  
Akademický senát VUT schvaluje Pravidla interního fondu studentské podpory pro rok 2024, se zapracovanou 
připomínkou z EK AS VUT. 

UAS 8  
Akademický senát VUT schvaluje konání výjezdního zasedání AS ve dnech 10. 9.–12. 9. 2024 v hotelu 
Premium Znojmo. 
 
 
doc. Ing. Miloslav Steinbauer, Ph.D., v. r.  
předseda AS VUT v Brně 
 
 

 


